
 

 

 

 

 

 

Fra klubbmesterskapet i fluekasting 17.9.2019. Formannen, Geir Granli, vant igjen og 

holder  kruset «Johnsens pokal» i hendene.  
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OSLO SPORTSFISKERE (www.oslosportsfiskere.no) 

Postboks 989 Sentrum, 0104 Oslo,        Bankkonto. 5001.06.26096 

e-post:  post@oslosportsfiskere.no ,       Orgnr.: 885004822  

STYRET  fra  mars 2019 

Funksjon          Navn                             Adresse                                                         Mobil  / tlf. 

Formann: Geir Granli              Seljeveien 5, 0575 Oslo                                   90953450   

                                                                geir.granli54@gmail.com                                                           

Nestformann: Morten Løken  Løkkaskogen 8C, 0773 Oslo                           92642332  

                                                                jml@fbda.no  

Sekretær: Viggo Kristiansen          Levrevn. 1, 1346 Gjettum                                97515127 

                                                                 Viggo.kristiansen@gmail.com                        67545921 

Kasserer:           Tore Austang                 Østensjøveien 81 A,0667 Oslo                        96045615 

                                                                 to-austa@online.no    

Styremedlem Simen Corneliussen      Amtmann Meinichs gate 3, 0482 Oslo             93267103 

                                                                djnemis@gmail.gmail.com 

Styremedlem Erik N. Andersen Hasleveien 41b, 0575 Oslo                  95223194 

                                                                 eriknandersen@hotmail.com                          22354800     

Styremedlem Geir O. Tidemandsen    Rødbergveien 88D, 0593  Oslo,                       48135520                            

                                                                 geirtide@gmail.com    

Suppleant:        Oddvar Ringstad            Irisveien 24, 0870 Oslo                                    92084620 

                                                                 oddvar.ringstad@dynea.com                                  

Suppleant         Kjell Grønningen Ekebergveien 19 Q, 0196 Oslo                        91532633         

                                                                 kjellgr@gmail.com 

Suppleant: Joseph Gia Huang Vu    Olav Aukrusts vei 8, 0785 Oslo                      91606452 

                                                                 Giahoa01@gmail.com   

 

UTVALG 

Møteutvalg:   Erik Andersen,  Geir Granli, Viggo Kristiansen  

Turutvalg:   Faste turer (Geir Gundersen, Simen Corneliussen)  

OFA-oppmann:  Erik Andersen 

FastFisk red.:   Stein Wines  email: stein-wi@online.no  

Web.red.:   Geir Granli, Geir Gundersen -  Harald Hovde red. isfiskesider 

Vaktmestere dammen:  Stein Wines, Geir Tidemandsen 

Ungdomsutvalg:   Simen Corneliussen,  

  

REVISORER           REGNSKAPSFØRER VALGKOMITE    

Tore Raaer,     Stein Wines   Styret (supplert av Geir Gundersen) 

 

CASTING-STYRET  (fra mars 2019)  Geir Granli (leder), Viggo Kristiansen, Dan Otto Isachsen,  
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Formannen har ordet 

 

 
 

Godt nytt fisker år.  

 

Solen har endelig snudd og vi går mot 

lysere tider. Nå har vi lagt bak oss et år 

med mye aktiviteter i foreningen. Styret 

har fått mange positive tilbakemeldinger 

når det gjelder turer, kurs og 

medlemsmøter så jeg håper vi kan holde 

kvaliteten for aktivitetene minst på 

samme nivå i 2020. 

Vi trenger bilder til nettsidene våre ï 

håper noen kan sende oss bilder fra turer 

og andre aktiviteter til vår mailadresse: 

post@oslosportsfiskere.no og merke de 

med hvilken aktivitet det gjelder, så skal 

vi sørge for å få de inn i galleriene på 

nettsiden vår. Et bilde sier mye mer enn 

bare ord. 

Fluebindekveldene på Dammen starter 

opp igjen i januar. 

«Årets Fisker» - konkurransen for 

foreningen har litt for få innmeldinger 

fra 2019 ï jeg håper vi kan få til mer 

her. Styret vil diskutere kriteriene for 

opplegget for konkurransen for å 

kanskje gjøre den litt mer attraktiv. 

Styret har søkt om Frifond 

ungdomsmidler i 2020 og planlegger 

aktiviteter rettet mot ungdom i løpet av 

sommeren. 

Håper vi ser mange medlemmer på 

vårens møter ï følg med på Facebook 

eller nettsidene våre. 

 

Som dere kanskje vet så har det vært 

mye aktiviteter hos foreningene knyttet 

til OFA i løpet av høsten ï situasjonen 

ved anlegget er ikke tilfredstillende etter 

vår mening og flere av 

medlemsforeningene har derfor sendt en 

henvendelse til styret i OFA hvor det 

kreves et ekstraordinært årsmøte. 

I forbindelse med forberedelser til et slik 

møte vil vi diskutere dette med våre 

lags-medlemmer i et eget møte i forkant 

av vårt medlemsmøte torsdag 23.1. 

Så vi håper dere lader batteriene og er 

klar for en ny sesong. Vi ses snart håper 

jeg. 

Nå skal flueboksene mine få et lenge 

etterlengtet påfyll av ymse kreasjoner. 

 

Geir Granli 

Leder Oslo Sportsfiskere 

 

 

mailto:post@oslosportsfiskere.no


 

 

Trysil og Trysilelva er Geir Granlis rike. Her hans blinkskudd av elva - julaften i år.  

Nedenfor en litt mer vinterlig variant. 

Red. 

 

 

 

 



 

Klubb -møter vinter 2020 

 

 

 

Nedenfor finner man datoer for de nærmeste møtene 

denne vinteren samt div. andre  aktiviteter. Det anbefales å følge med på 

www.oslosportsfiskere samt Facebook for å fange opp flere aktiviteter som dukker opp. 

Neste FastFisk kommer ikke før i september. Aktiviteter vil også bli publisert av styret 

pr. sms.  

 

Medlemsmøter holdes på Tåsen Seniorsenter og begynner kl. 1900. Tåsen seniorsenter 

har adresse : Tåsenveien 66, 

 

 

Torsdag  23.01. Tåsen -  Om tørrfluefiske etter laks v/Arvid Syslak. KL. 1900 

NB. Fra kl 1800 er det møte med OFA medlemmer i 

foreningen. Forberedelse til årsmøte i OFA og 

orientering om den fastlåste OFA-krisen står på 

programmet i tillegg til fastsetting av 

stemmeberettigede på møtet 26.3. Egen invitasjon 

sendes til lagsmedlemmene. 

 

Torsdag  13.02. Tåsen -  Auksjon - utstyr etter Per Sletten 

 

Torsdag  19.03. Tåsen ς Årsmøtet (se nedenfor) 

 

 

 

 

Andre aktiviteter vinter/vår 2020 

 
 

Foreløpig Kalender 2020 (med forbehold om endringer) 

 

Fluebindingsdager Fluebinding på Dammen annen hver onsdag gjennom 

vintersesongen. Oppstart onsdag 29.1 kl. 1800.  Sjekk 

nettsidene eller kontakt Simen Corneliussen - 

djnemis@gmail.com  
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Isfiske- mesterskap Klubb/Fylkes-mesterskap Oslo  søndag 23. februar på 

Lyseren, Utgang fra Bermerud badeplass. Kontakt 

 Harald Hovde (h-hovde@getmail.no).  

 

Sjøfisketur Jeløya Møt opp ved Jeløy Radio kl. 1000. Kjør til Moss over til  

Lørdag 28.3  Jeløya. Følg Helgerudveien og deretter Tronvikveien ned mot 

sjøen.  

  

Dugnad dammen:  Tirsdag 28.4 

Damåpning:   Tirsdag  5.5 

 

Kastekurs dammen: 22. ï 23.4 (onsdag/torsdag)  

 6. ï 7.5  (onsdag/torsdag) 

 27. ï 28.5 (onsdag / torsdag)  

     

NM Fluekasting  30-31.5  På Holmendammen  

 

                       

Daftø 24 ï 26.4  Sjøørrettur i Sverige nær Strømstad. Sammen med 

Oslomarka j&f. Kontaktperson Geir Granli. 

 

Hardangervidda  Turen går til Knutsbu i Geitvassdalen også iår.  

uke 28 (2-9.8). Påmelding på nett. Minimum 4 deltagere.  

    

Øvrig Sommertur  Det blir kanskje ny laksetur til Orkla/Metlivaldet. 4.-11 .juli 

(se mer om dette på nettsidene). Styret vil diskutere denne 

aktiviteten nærmere 

 

Harrtur Rendalen  Helgen 18-20.9  Glomma nær Koppang (samme som i 2019) 

18-20.september  Kontaktperson Geir Granli i styret. 
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Innkalling til årsmøte i Oslo Sportsfiskere & Castinggruppen 
 

Torsdag  19. mars 2020 kl. 1900   

Sted: Tåsen Seniorsenter, Tåsenveien 66 
 

Til behandling i hht. vedtektenes § 6:     

a)  Konstituering 

- godkjenning av innkallingen 

- godkjenning av dagsorden 

- valg av dirigent / ordstyrer  

- valg av 2 til å underskrive protokollen 

-  

b) Årsberetning 

c) Regnskap 

d)   Innkomne saker og saker fra hovedstyret nevnt i Innkallingen (se nedenfor).  

e)    Kontingentandel 

f)   Budsjett 

g)   Valg  

- styret i hht. § 8  

-  styret i OSK (Kastegruppen) i hht. NCFôs krav 

-  2 rådsmedlemmer i hht. § 9  

 -  utvalg/komite-medlemmer etter behov 

 

Styrets medlemmer velges slik:  

Formann:   Geir Granli (på valg for 2 år) 

Nestformann:  Morten Løken (ikke på valg) 

Sekretær:   Viggo Kristiansen (Ikke på valg) 

Styremedlemmer: Geir Tidemandsen (ikke på valg), Simen Corneliussen (på valg),  

Erik Andersen (på valg), Tore Austang, (ikke på valg) 

 

Suppleanter:  Kjell Grønningen, Joseph Gia Huang Vu, Oddvar Ringstad 

   (alle på valg) 

 

Av rådets medlemmer er Knut Vadholm og Harald Julsrud på valg for perioden  

2020 ï 2022. (3 års syklus ble vedtatt på årsmøtet 2019).  

Andre saker som ønskes behandlet må være sendt styret senest 15.februar. For øvrig 

kan valgkomiteen ved styreleder Geir Granli kontaktes.  

Styret 

  

 



 

Styrets ¬rsberetning for 2019 
 

Styret i Oslo Sportsfiskere har i 2019 

bestått av 

Leder:        Geir Granli 

Nestleder:         Jens Morten Løken 

Kasserer:           Tore Austang 

Sekretær:      Viggo Kristiansen 

Styremedlem:  Erik N. Andersen 

Styremedlem:  Geir Tidemandsen 

Styremedlem:  Simen Corneliussen 

Suppleant:           Kjell Grønningen 

Supleant:        Joseph Gia Vu 

Hoang 

Suppleant:         Oddvar Ringstad 
 

Det ble 2019 avholdt 8 styremøter og 63 

saker ble behandlet. 

Alle møtene er avholdt på Holmenbua. 

 

Kurs og aktiviteter ved Holmendammen 

er en av styrets prioriterte saker 

Og det har i år vært gjennomført 3 

fulltegnede kurs i fluekasting pluss 

utleie til aktiviteter for andre foreninger.  

I år avholdt vi i tillegg et eget 

ungdomskurs - dette vil vi videreføre i 

2020. 

Vi har i 2019 hatt meget god deltakelse 

på våre medlemskvelder ï særlig rett i 

etterkant av våre kastekurs. 

Våre nettsider og Facebook sider er i 

godt gjenge og brukes aktivt til 

informasjon for våre medlemmer og 

allmenheten ellers. 

Foreningens tilbud når det gjelder turer 

har også i år vært godt med meget bra 

deltakelse. Det har blitt gjennomført en 

sjøørrettur til Daftø i april, to sjøørret-

turer til Jeløya ved Moss, en 

laksefisketur til Orkla, en tur til 

Geitvassdalen på Hardangervidda og 

den tradisjonelle avslutningen med 

harrturen til Glomma ved Koppang. 

Turene vil bli videreført i 2020. 

Representasjon 

Åge Larsen og Harald Økern Jensen 

deltok i Norges Castingforbunds 

komiteer. Erik N. Andersen har fungert 

som vara i OFAôs styre i tillegg til ¬ 

vÞre OA i OFAôs område 2. 

Geir H. Gundersen har sittet som 

nestleder NJFF Oslo og som leder av 

fiskeutvalget i NJFF Oslo. 

Geir Granli har også verv som 

Fylkesinstruktør i fluekast for NJFF 

Oslo og medlem av valgkomiteen for 

NJFF Oslo. 

Medlemmene 

Medlemstallet i foreningen viser en liten 

oppgang fra i fjor og er ved årets 

avslutning 237 medlemmer mot 228 i 

2018. 

 

Castinggruppen / Oslo Sportsfiskeres 

Kasteutvalg (OSK) 

Styret består av Geir Granli, Viggo 

Kristiansen og Dan Otto Isachsen. 

Hovedaktiviteten i 2019 var 

arrangement av Norgescup runde 2 i 

slutten av mai 2019. 

 

Medlemsmøter 

Det har som tidligere år blitt avholdt 6 

medlemsmøter inklusive julemøtet og 

årsmøtet. 

 

Januar i Anglers lokaler ï Tore L. 

Rydgren med sitt foredrag om - Fiske i 

Hedmark. 

Februar i Anglers lokaler ï Øyvind 

Ïverli med foredrag om óÏrretens 

prikkemßnsterô. 



 

Oktober på Tåsen Seniorsenter ï Morten 

Harangen med sitt foredrag óLangs 

L¬genô 

November på Tåsen Seniorsenter ï Lars 

Nilssen med:   Nordmarka ï En 

fiskehistorie 

Desember på Tåsen Seniorsenter ï 

Julemøte med 24 deltakere 

 

Medlemsmøtene har hatt mange 

deltakere i hele år. 

 

Vi vil benytte Tåsen Seniorsenter som 

lokaler for alle medlemsmøter i 2020. 

Årsmøtet 

21 deltok på årsmøtet 21.3 på Tåsen. 

Det er omtrent det samme som de senere 

år. Geir Granli ble valgt til ny leder etter 

Geir Gundersen som fikk 8 år i rollen. 

Nye i styret er Morten Løken, nestleder 

og Tore Austang, kasserer.  

Årsmøtet gav styret fullmakt til å 

konstituere seg selv, hvilket resulterte i 

3 styremedlemmer mot normalt 2 ! 

Utenfor styret fikk Stein Wines fornyet 

tillit som regnskapsfører i nært 

samarbeid med kasserer.  

Aktiviteter  

Vi har hatt et høyt nivå med aktiviteter i 

2019 

 

Vi har avholdt 3 fulltegnede 

fluekastekurs med nærmere 70 

deltakere. 

Dette er et stort apparat å holde i gang 

og vi vil rette en stor takk til 

instruktørene og hjelpemannskapene, 

som holder vakt i bua - ordner kaffe og 

holder vaffelpressa i gang. 

Vi ønsker oss flere frivillige medlemmer 

til å hjelpe til ved disse kursene, som 

tross alt skaffer oss mye av våre 

inntekter. 

I slutten av mai var vi vertskap for runde 

2 Norgescup i fluekasting arrangert av 

Norges Castingforbund. Vel blåst og 

takk for all hjelp fra våre medlemmer 

som deltok i å få dette i land. 

I 2020 er vi spurt om å være vertskap 

for NM i fluekast, noe vi selvsagt har 

svart positivt til. 

 

Det var ved flere anledninger opp mot 

30 medlemmer som besøkte 

medlemskveldene våre i mai og juni. 

Når ferien setter inn så går dette antallet 

naturlig nok ned, men det har vært stor 

aktivitet på Dammen helt til isen la seg 

et par ganger i slutten av november. 

 

Styret retter en stor takk til alle som 

deltar på Dammen som frivillige ï det er 

dere som er navet i foreningen og holder 

miljøet på Dammen i hevd. 

Tusen takk alle sammen ingen nevnt ï 

ingen glemt. 

 

Turene våre har hatt bra deltakelse ï 

Daftø sammen med Oslomarka JFF ï 

lite fisk, men 13 deltakere. Hyttene er 

bestilt for ny tur i april 2020. 

 

Laksefiske Orkla, Metli ï 11 deltakere, 

men kun 1 laks. Vi diskuterer i styret 

hva vi gjør med denne turen for 2020. 

 

Turen til Geitvassdalen på 

Hardangervidda ï her ble det litt 

dårligere fangst enn forventet, men ny 

tur er planlagt i 2020. 

 



 

Harrturen til Glomma med Trya 

Camping, som base, ble plaget av lite 

vann, men vi fant ut hvor fisken sto til 

slutt. Hytter er allerede bestilt for ny tur 

i 2020. 

Vi har også besøkt Jeløya ved Moss ved 

et par anledninger ï lite fisk, men vi 

gjør nye forsøk i 2020.  

Vinterhalvåret brukes blant annet til 

fluebinding annenhver uke i bua. Simen 

holder dette i gang også i 2020. 

Fire medlemmer deltok også på et kurs i 

nymfefiske arrangert av Hends Norge i 

Trysil tidlig på høsten i Trysilelva ï det 

ble meget vellykket og frister, som 

tilbud til flere av medlemmene i 2020. 

 

Klubbmesterskapene 

Klubbmesterskapet i Isfiske ble avholdt 

i forbindelse med Fylkesmesterskapet på 

Lyseren i februar ï vi gratulerer Steinar 

Schjager som årets klubbmester. 

Men i FM måtte våre deltakere ta til 

takke med sølv til Steinar Schjager og 

bronse til Knut Vadholm. De måtte se 

seg slått av Einar Gloslie fra Oslomarka 

JFF denne gang, men vi regner med at 

dette var en engangshendelse. 

I FM for lag fikk vi også sølv og bronse. 

 

Klubbmesterskapet i fluekast i 

september ble vunnet av Geir Granli ï 

vi gratulerer. 

Fast Fisk 

Bladet vårt kommer nå i 2 utgaver pr. år 

og er vår skrevne dokumentasjon i 

tillegg til vår bruk av Facebook og 

websidene våre. 

En takk til redaktøren for å gjøre dette 

mulig sammen med gode bidragsytere. 

Utsendingene forgår mest mulig 

elektronisk via mail ï husk å registrere 

din mail-adresse så får du bladet tilsendt 

med en gang den er klar fra redaktørens 

hånd. Papirkopi er tilgjengelig på 

Holmendammen og legges ut på 

møtene. 

 

Bryggene og Holmenbua 

Våren 2019 ble det gravd ned drensrør 

for å lede overvann fra borerøret 

ut i Holmendammen. Tusen takk til 

mannskapene som tok denne jobben på 

strak arm. Urinalen har fått installert 

knapp for vannspyling. 

 

Bua har flere ganger gjennom 

sommeren blitt tagget (særlig bakdør og 

vinduer), styret har henvendt seg til 

politiet om dette og bedt de om å følge 

litt ekstra med aktivitet på kveld og 

nattetid. 

Dammen var planlagt nedtappet i 

september 2019, men dette ble det ikke 

tid til hos Oslo Kommune, VAV. 

Nedtapping er planlagt i september 2020 

og i den forbindelse bør vi foreta 

vedlikehold av H-bjelkene og pusse opp 

plankene oppe på bryggene. Plankene 

tar vi muligens allerede under dugnaden 

til våren. 

 

Årets Fisker 

Styret tar en vurdering om denne 

konkurransen ï siden det har vært så 

liten deltakelse i året som vi har lagt bak 

oss. 



 

OFA 

Vi har i høst hatt mye aktivitet i sammen 

med resten av foreningene som er 

knyttet til OFA. Det har til slutt endt 

med at vi har oversendt styret i OFA et 

krav om at det avholdes et ekstra-

ordinært årsmøte så raskt som mulig. 

Vi håper dette kan la seg ordne slik at 

OFA blir i stand til å gå videre. 

Situasjonen slik den er i dag er 

uholdbar. 

 

Vi innkaller til et møte angående dette 

når et slik ekstraordinært årsmøte skal 

avholdes slik at vi kan velge hvem fra 

OS som skal delta.  

Økonomi 

Årets regnskap gjøres opp med et 

overskudd på ca. kr. 9000.-  

2019 ble et meget ekspansivt år med 

stor omsetning og svært gode inntekter. 

Det er spesielt inntektene fra 

fluekastekursene - kr. 49000, diverse 

tilskudd på kr. 35000 og Grasrotandelen 

kr. 30000 som redder overskuddet. 

Styret fortjener ros for å kunne tilby et 

aktivitetsnivå for medlemmene som i år, 

men det stiller store krav for å bringe det 

hele i havn. Økonomien er god men vi 

er sårbare. Det har ikke vært nødvendig 

i år å røre midlene på plasseringskonto 

(kr. 550.000).    

Styret i Januar 2020 

 

      --------------------------------------------------------------------------------------------   

Hva har vi gjort siste høst ? Her noen resymeer. Se også styrets årsberetning 

 

Møte 24.10 ï på Tåsen. 

Morten Harangen trekker alltid publikum, 

også denne gang. Uheldigvis oppsto en 

liten misforståelse om Tåsen-lokalene slik 

at vi ble forvist til kjelleren ! Men pytt, vi har 

vært der før i temmelig trange lokaler. Det 

fungerte fint tross godt fremmøte. Det 

gjorde det også nå, og Morten tok det med 

stor ro og virket like inspirert som ved 

tidligere anledninger da temaene var de 

engelske kalk- elver og skotske laks-elver. 

Om lag 25 tilhørere fikk plass på et vis. 

Denne gang var temaet «Numedalslågen» 

og laksefiske i gamlelandet.  

Morten betrakter Numedalslågen som sin 

egen lokale lakseelv siden han vokste opp 

i en liten sidedal til elven nede i Vestfold. 

Men det var som ørretfisker med flue han 

begynte inspirert av sin onkel. Det er først i 

de senere år Morten har fått smaken på 

laksefiske. 

 

Morten med laks fra et område nær 

Hvittingfoss- 

Interessen kom etter å ha lånt en Bruce & 

Walker stang av broren som lenge hadde 

fisket laks. Og så fikk han laks med en 

gang og da var det gjort ! Det tok imidlertid 

3 år før han fikk sin første «ordentlige» 



 

laks. Nå blir det 70% laksefiske , 30% 

ørretfiske.  

By the way. Som noen av dere husker så 

er Morten medlem av den berømte 

engelske 123 år gamle «Flyfishers Club» i 

London. 

Men Numedalslågen.  

Den fiskbare delen er de 8-9 milene fra 

Larvik opp til Hvittingfosss. Morten fortalte 

om historiske fiskeredskaper brukt i elven. 

Den mest kjente og effektive metoden som 

fortsatt utøves som kulturhistorisk fiske er 

Teinefiske i Kjerrafossen. Dette fisket 

stammer helt tilbake til 1300-tallet. Selv i 

dag tas 1/3 del av laksefangsten med 

teinefiske. 

Elven sperres av på sidene og teiner 

plasseres midtstrøms. Dette er et viktig 

fiske for Lardal kommune (nå slått 

sammen med Larvik). All fisk som tas 

auksjoneres bort.  

 

 

Lakseauksjon 

Morten viste en rekke flotte bilder fra 

Lågen fra ulike årstider og fortalte om 

fangster og fiskebestand. Det har vist seg 

at Lågen holder seg godt. Det er bra med 

fisk. I 2019 ble det tatt over 20 tonn laks og 

mye fin sjøørret. Den største laksen var på 

18,4 kilo.  

Elven åpner for fiske 10.juni, men allerede 

15. mai helt nederst. Fisket tar seg godt 

opp i juli måned. Største kjente laks tatt i 

elva veide 32,4 kilo. Det var i 1934. 

Gode fiskeplasser finner man på en 12 km 

lang strekning ved Brufoss. F.eks VA-

bråttet. Vad ikke for lang ut !  

Et annet sted er Grinievja, «Kongehølen» 

etter stubben i Kjerraområdet . Her stopper 

fisken når det er mye vann. Det er dyrt å 

leie her og vanskelig å få innpass. Hølen 

var i privat leie for Haraldsen-familien fra 

1936 men ble åpnet i 2011. 

Rien er en nydelig høl til overkommelig 

pris, kr. 400 pr. kort pr. døgn.  

Sideelva Hagneselva nederst i Lågen har 

en høl «Terskelen» hvor det er fint å fiske 

på god høstflom. 

Ellers er «alt lov» i Lågen. Det er jo ikke 

god tone, men siden det er så mye fisk i 

elva så faller argumentet om måtehold i 

fangstene litt på stengrunn.    

Historien om Lågen fra 1800 ï 1900 tallet 

er lite kjent, Det er bare sporadiske bilder 

og fortellinger i bygdebøker om engelske 

lakselorder. Frank Hawkins kjøpte riktignok 

en eiendom ved Stubben ca. 1860. 

Lakseslottet på eiendommen forfalt og 

brant til slutt ned i 1993. 

Morten har fattet interesse for også denne 

delen , elvas historie. Han har reist ens 

ærend til England for å grave etter 

informasjon om evnt. tilstedeværelse av 

engelske fiskere også her som så mange 

andre norske lakseelver. Det fremkommer 

at det var mange som var her og fisket i 

Lågen på 1800-tallet, mellom 1836 - 1918.  

Morten graver videre og har planer om å 

skrive bok om det ï etter hvert  

 

Møte 14.11 ï på Tåsen. 

Da Lars Nilssen besøkte oss sist var vi 

42, og han snakket om fiske i Nordmarka 

og opplevelser rundt flyvemaur-

sverminger. Denne høstdagen var vi 43 og 

fikk historien om tilblivelsen av Nordmarka  

og fisken som innvandret etter siste istid.  



 

Lars er kunnskapsrik og vet hva han 

snakker om. Dessuten snakker han fritt og 

står ikke fast på tricky spørsmål. Noen 

omstridte meninger serveres men det er 

lov å ha meninger her i landet, enten det 

gjelder utsetting, bæring av fisk over 

grenser, tynningsfiske og kalking.  

 

 

Lars med en solid ørret. En av hans 

mange store 

Lars har en genuin kjærlighet til Marka og 

startet med å foreslå flere fisketurer i 

klubben lagt til Nordmarka. I flere år har vi 

lagt sommerturene til Hardangervidda og 

andre områder i Norge. En organisert 

sommertur i marka kunne faktisk vært 

morsomt å prøve. Mange fisker jo der, 

selvsagt, men det er mer enkeltvis og i to-

spann . Vi tror vel som de fleste at gresset 

er grønnere andre steder enn rett i 

nærheten. Lars mente i denne 

sammenheng at fisket i marka aldri har 

vært bedre enn det er nå. Takket være 

OFA legger vi til. 

Vel. Lars Nilssen gikk tilbake til istiden og 

den senere historie om landet som steg 

når isen smeltet. Om Østersjøen som var 

ferskvann i 600 år etter nedsmeltingen og 

gav anledning til at fisk vandret 

vannveiene vestover. Mye interessant 

historikk om dannelsen av 

hovedvassdragene i marka. 

Han gikk deretter over til å omtale 

hovedartene av fisk i marka ï ørret ï 

abbor ï sik ï røye og deres historiske 

røtter. 

De første Ørretene kom til Norge fra sør i 

Frankrike. De var sjøørreter som kom inn 

Oslofjorden og innover i Marka. De ble 

innsjø-ørreter etter hvert. Røya og 

Stingsild fulgte etter og så fulgte laksen.  

Abbor og Gjedde mv. kom fra Sverige via 

de store ferskvannskildene ved 

Østersjøen. Ørreten var den som kom seg 

lengst innover i Marka. I parentes 

bemerket kom det ogs¬ laks fra Vªnerôn 

som ble utestengt fra havet etter 

landhevningen. Disse kunne vandre helt 

opp mot Femunden. Den videre utbredelse 

av disse fiskeartene ble gjort av 

mennesker som «bar fisk». Ørreten på 

vidda ble båret fra Lågen i nord og øst, fra 

Eidfjord i vest og Kvenna sørfra. 

Abboren har antagelig vært flyttet på (satt 

ut) i større omfang enn ørret. Grunnet 

matauk. Gjelder spesielt de mange finske 

innvandrerne som kom til marka rundt 

1650. Man kan fortsatt se rester av 

finnenes fangstfeller i Gryta i Lillomarka 

(nedslåtte peler i vannet som ledet fisken 

mot et fangstrom). 

 

Sik ble satt ut i flere vann på slutten av 18-

hundre tallet. F.eks i Osensjøen, 

Einafjorden og Mylla i Nordmarka. Rett sør 

for Tverrsjøen ble sik satt ut i Ølja og 



 

andre småtjern i 1893. På den tid var det  

Sik-oppdrett på Jevnaker. Siken spredte 

seg etter at Gjerdingen i 1910 fikk 

gjennomslag til Nordmarka-vassdraget.      

Den ble fort et godt matauk tilskudd. Lars 

fremhevet Siken som en god matfisk og 

oppfordret forsamlingen til å fange denne 

lett rosaskimrende hvitfisken. Han fikk 

støtte av flere i salen med erfaring fra 

uttynningsfiske i kanalen mellom Storflåtan 

og Vesleflåtan. 

 

 

Sik fra Skjerva ved Preuthunhytta. Noe 

større enn de i kanalen. Red. 

 

Røye ble satt ut nord-øst i Marka omkring 

1830 og spredte seg fra Elvann, 

Trehjørningen og Langevann. Røya ble 

gjerne større enn siken. De første som 

fisket etter den fra rundt 1920 fikk flotte 

fisker. OFA (1936) ønsket å tynne ut Røye 

og Sik for at ørretbestanden ikke skulle bli 

ødelagt. Utsetting av Stor-ørret fra 1945 

ble redningen i dette arbeidet. Sik og røye 

er god mat for ørreter som lærer seg å 

spise dem. Lars mente det var litt tilfeldig 

hvilke ørreter som blir storørreter ï at det 

ikke nødvendigvis ligger i genene. 

Lars gikk også gjennom litt av historien om 

tømmerdrift og fløting i Marka fra 1800-

tallet til 1950-60. Alle dammene i Marka 

som ble anlagt for å få kontroll på 

vannressursene ble bygget mellom 1878 

og 1910. Vegsystemet i marka ble styrt ut 

fra dette.  

 

 

Fiske i marka. Var alt bedre før eller ? 

Peter Asbjørnsen mente ja på 1860-tallet. 

Lars mener nei ! Han viste til 

fangstrapporter og utsagn fra kjentfolk og 

nedtegnelser. Forsker Knut Dahl uttalte 

f.eks i 1939 at det var dårlig fiske i 

Nordmarka.  

OFA har mest av æren for det gode fiske i 

våre dager, men den første som startet 

med «moderne» utsetting var Jacob Nilsen 

Sandungen allerede i 1843.  OFAs arbeid 

med utsetting og forbedring av gyteplasser 

har gradvis forbedret fiske i marka, selv 

med en del feilskjær som utsetting av 

dansk fisk på 50-60 tallet. 

Lars hyllet innsatsen til nestorer i OFA som 

gjennom 50 år forsøkte å redusere 

forekomsten av abbor i det som burde 

være gode ørretvann nord i Marka. De 

lyktes nesten, noe den tilstedeværende 

Odd Eriksen, nå 95 år kunne utdype for 

forsamlingen. Men det er en egen historie. 

En minnerik og lærerik kveld på Tåsen.  

 

 

Julemøtet 12.12 ï også på Tåsen 

Vi ble vel en 23-24 deltagere denne gang, 

litt flere enn i fjor. Denne gang stilte også 

to av de eldste opp, Odd Eriksen (95) og 

Per Karlsen (97). Det ble da-capo på 

fjorårets julemat, kjempegod ribbe og 

medisterkaker med nydelig mørk saus ï øl 

og dram. Dertil riskrem kaffe og kaker 

(inklusive Dan Ottos sjokoladekake og 

Steins kransekake).    



 

Geir Granli oppsummerte det innholdsrike 

året og snakke litt om planer fremover 

både mht. kurs og turer.  Deretter fikk de 4 

vinnerne i sine klasser for «Årets fiskere» 

sine fortjente hyllest. Se annet sted i 

bladet. 

Hyggelig førjuls treff med flere av de nyere 

medlemmer tilstede.  

Harrturen 20 -22.9  -  Trya Camping  

En klassiker etter hvert som har beholdt 

interessen. Denne gang hele 14 deltagere 

og det meldes om bra med fisk. Det er 

booket tur allerede for samme tid i 2020. 

 

Jeløya 9.11  - Etter sjøørreten 

Kraftig vind ødela fisket, men ikke 

peisbålet. Fin plass her rett ved Jeløy radio 

og med flere gode fiskeplasser. Tore 

Austang ble så frustrert over fiske at han 

tok turen alene 4 dager senere. DA ble det 

ørret ! 

 

 

Barske forhold for fluefiske på Jeløya ved 

Jeløy Radio fra sist høsts utflukt 

 

 

 

Tore Austang med ørreten han truet seg til 

 

 

 

 

 

 

 

 

  
----------------------------------------------------------------- 
 
 

År ets fiskere 2019 
 

På julebordet i desember ble 

foreningens vinnere i konkurranse om 

størst fanget fisk med på stang, hedret 

med plakett og hederlig omtale. 

 

 
------------------------------------------------------------------- 

 

Det ble utdelt 4 plaketter i år og det må 

sies at deltagelsen var liten . I hvert fall 

var det få innmeldinger av 

kvalifiserende fangster. Formannen sier 

litt om dette i sin spalte foran i bladet. 

 

Men her er vinnerne 



 

Thomas Jesting  

  

Vinner av åpen klasse  og største laks. 

Laksen var en fin 10 kilos hunnlaks tatt 

på flue (Sunnray) den 19. juni. Fisken 

ble satt ut igjen. Se bildet under. Ser 

slank ut, men mesteparten av fisken 

holdes under vann. 

 

 
    

Thomas med sin flotte laks som vi dessverre 

bare ser ryggen på. 
 

Kjell Grønningen  
 

 
 
 

Kjell seiret i klasse ørret tatt på flue i 

Norge utenfor Marka. Kjell tok en 1,5 

kilos ørret på tørr våtflueimitasjon et 

sted i Sulitjelma i sommer. 

På bildet ser vi Kjell, men med en helt 

annen ørret. Tror det faktisk var gamle 

Elmer. 

 

Thor Stjernø 

 

I år som ifjor vant Thor klassen for ørret 

tatt på annen redskap enn flue i Norge. 

Thor la på en halv kilo og kunne 

begeistret notere en ørret p 2,9 kilo. Tatt 

på sluk i samme vann som i fjor et sted 

på Finnmarksvidda i juni. Redaktøren 

kan bekrefte fangsten, men måtte nøye 

seg med en ørret på bare 2.2 kilo   

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 



 

Geir Gundersen  

 

Gamleformannen tok prisen i klassen 

relativt største fisk i saltvann da han 

fisket i Grimstad i sommer. Fisken, en 

Skrubbe, veide 750 gram som er stort 

for denne type flyndrefisk som gjerne 

lever i brakkvann. Den ble tatt på 

«klympen» som egentlig er en sjø-

ørretflue. 

 

 
 

ééééééééééééééééééééééé 
 

SLIK BEGYNTE DET  
Jens Morten Løken sin triste historie med 

happy ending 

 

Forlatt av kvinner, hatet av menn. 

 

Der satt jeg. Barn og kjerring har flyttet 

ut. Alene. 60 pluss. Det eneste jeg hørte 

fra barna var «VIPPS», «VIPPS», 

«VIPPS». 

 

En tidlig lørdag morgen i august. Hva 

gjør du nå? Skaff deg en hobby, en 

aktivitet, en lidenskap. Etter en runde 

med fundering over alternativene - yoga, 

keramikk, batikk, dans, frimerker, slo 

det meg at, før barna stjal all min fritid, 

hadde jeg hatt noen lykkestunder med 

fiskestang. En gammel fluestang sto i 

boden, Holmendammen en kort 

spasertur unna. 

 

Det var tidlig på morgenen så jeg kunne 

lure meg ned og forsøke noen kast for å 

se om jeg fikk ut snøret, uten 

oppmerksomhet fra nesevise 

besserwissere som kunne faget. Jeg 

hadde sett dem på avstand. Skrittene ble 

kortere da jeg så at her var det jaggu 

folk. Mye folk. For sent å snu, eller 

diskret legge fra seg stangen i buskaset, 

og rusle forbi. 

 

Men, dæven der satt Tore. Tore fra min 

barndoms dal. Presentasjon og hilsning. 

Deretter en sakkyndig gjennomgang av 

mitt gamle utstyr. Umiddelbart forkastet 

som utdatert.  

 

Her måtte det handles nytt utstyr, så var 

jeg i gang. Hver lørdag og tirsdag utover 

mot høsten. Noen andre dager også.  

 

Dette er lett ble det sagt. Instruksene var 

mange 

 

Mye å passe på. 

  

¶ Du må begynne kastet med stang-

tuppen ned mot vannet. Strakt snøre 

¶ Stangtuppen skal bevege seg i 

samme vannrette linje 

¶ Aksellerer stangen bakover med en 

bestemt stopp til kl 0100 

¶ Snøret skal strekke seg ut bakover 

¶ Akselerer deretter fremover med en 

bestemt stopp kl. 1100 

¶ Underarmen skal være en rak 

forlengelse av stangen med stivt 

håndledd 

¶ I forbindelse med akselerasjon 

bakover og fremover skal du trekke 

besluttsomt i snøret for å øke 

hastigheten 

¶ Ikke vri håndleddet. 


